
Protokół Nr XXIII/08
z XXIII sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 27 maja 2008r.

w sali sesyjnej Urzędu Miasta Piły
/czas trwania od godz. 14,00 – 16,25/

Obrady XXIII sesji Rady Miasta Piły otworzyłPrzewodniczący Rady Miasta Piły
Paweł Jarczak.

Radni i zaproszeni goście minutą ciszy uczcili pamięć Radnego Janusza
Taczalskiego.

Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 22 radnych – lista
obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady powitał przybyłych gości – listy obecności stanowią
załączniki do protokołu.

Porządek obrad XXIII sesji przedstawia się następująco:
1. Sprawy regulaminowe:

a/ otwarcie sesji;
b/ stwierdzenie quorum;
c/ przyjęcie protokołu z obrad XXII sesji Rady Miasta Piły.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach
pomiędzy  XXII a XXIII  sesją Rady Miasta Piły.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły o pracach Prezydenta Miasta Piły w okresie
międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

4. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady
Miasta Piły.

5. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w
rejonie ulic Bydgoskiej i Kusocińskiego.

6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w
rejonie ul. Kossaka.

7. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Piły w rejonie ulicy Lutyckiej /Podlasie – Lisikierz/.

8. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Piły w rejonie al. Wojska Polskiego.

9. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Piły w rejonie  ul. Wawelskiej.
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10.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Piły w rejonie ul. Matwiejewa i al. Wojska Polskiego.

11.Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
miasta Piły w rejonie ulic Kościuszki i M. Skłodowskiej-Curie.

12.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/101/07 Rady Miasta Piły z dnia 28
czerwca 2007r. w sprawie połączenia jednostek budŜetowych o nazwach: Miejski
Zarząd Dróg w Pile oraz Zarząd Zieleni i Cmentarzy Komunalnych w Pile.

13.Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości
stanowiących własność Gminy Piła.

14.Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z
tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności
nieruchomości zabudowanych na cele mieszkaniowe.

15.Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic.
16.Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2008r.
17.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Piły.
18.Informacja o wydanych w 2007r. przez Prezydenta Miasta Piły decyzjach w

sprawie ustalenia jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości, w
związku z uchwaleniem planu miejscowego lub jego zmiany /zgodnie z art. 37 ust.
8 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennem/.

19.Interpelacje i zapytania.
20.Sprawy róŜne.
21.Zamknięcie obrad.

Informacj ę w sprawie protokółu z obrad XXII sesji Rady Miasta Piły
przedstawił Sekretarz obrad Jarosław Kotwica –informacja stanowi załącznik do
protokołu.

Za przyj ęciem protokołu z obrad XXII sesji opowiedziało się 21 radnych, 1
radny był przeciwny, protokół przyj ęty został większością głosów, bez
odczytania.

Ad-2/

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach
pomiędzy XXII a XXIII sesj ą Rady Miasta Piły przyj ęta została bez uwag –
informacja stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-3/

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły o pracach Prezydenta Miasta Piły w
okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły
przyj ęte zostało bez uwag – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Ad-4/

Uchwała w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miasta
Piły podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w
rejonie ulic Bydgoskiej i Kusocińskiego przedstawiła Naczelnik Miejskiej
Pracowni Urbanistycznej Tomira Oleszak.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyra Ŝeniu przez Komisje Rady
pozytywnej opinii o powyŜszym projekcie uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, od głosu wstrzymało się 5
radnych, uchwała podjęta została większością głosów – uchwała stanowi
załącznik do protokołu.

Ad-6/

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w
rejonie ulicy Kossaka omówiła Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej
Tomira Oleszak.

Projekt ww. uchwały przyjęty został przez Komisje Rady.

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 17 radnych, 5 radnych wstrzymało się
od głosu, uchwała podjęta została większością głosów – uchwała w załączeniu
protokołu.
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Ad-7/

Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej zreferowała projekt uchwały w
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w
rejonie ulicy Lutyckiej / Podlasie – Lisikierz/.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje Rady
powyŜszego projektu uchwały.

Załącznik Nr 3 dot. rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w
miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.
Lutyckiej / Podlasie – Lisikierz/, inwestycji z zakresu infrastruktury
technicznej, które naleŜą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich
finansowania przyjęty został jednogłośnie.

Załącznik Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.Lutyckiej /Podlasie
– Lisikierz/ z ustaleniami studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły przyjęty został jednogłośnie.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie al. Wojska Polskiego przedstawiła
Naczelnik Tomira Oleszak.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyra Ŝeniu przez Komisji Rady
pozytywnej opinii o ww.  projekcie uchwały.

Po udzieleniu dodatkowych informacji przez Panią Oleszak
Wiceprzewodniczącemu Rady Andrzejowi Czapiewskiemu w sprawie strefy
nalotów Rada przystąpiła do głosowania.
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Załącznik Nr 3 dot. rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w
miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie al.
Wojska Polskiego, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które naleŜą
do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania przyjęty został
większością głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się.

Załącznik Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie al.Wojska Polskiego z
ustaleniami studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły przyjęty został jednogłośnie.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/

Naczelnik MPU Tomira Oleszak przedstawiła projekt uchwały w sprawie
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.
Wawelskiej.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje Rady
powyŜszego projektu uchwały.

Załącznik Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego z ustaleniami studium uwarunkowań i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły przyjęty został
jednogłośnie.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Matwiejewa i al. Wojska Polskiego
omówiła Naczelnik MPU Tomira Oleszak.

Ww. projekt uchwały przyj ęty został przez Komisje Rady.
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Za przyj ęciem Załącznika Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.Matwiejewa i al.
Wojska Polskiego z ustaleniami studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły głosowało 21radnych, 1 radny
wstrzymał się od głosu.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu,
uchwała podjęta została większością głosów – uchwała stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-10/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Kościuszki i M. Skłodowskiej – Curie
przedstawiła Pani Oleszak.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyra Ŝeniu przez Komisje Rady
pozytywnej opinii o powyŜszym projekcie uchwały.

Załącznik Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego z ustaleniami studium uwarunkowań i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły przyjęty został
jednogłośnie.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/101/07 Rady Miasta Piły z dnia 26
czerwca 2007r. w sprawie połączenia jednostek budŜetowych o nazwach:
Miejski Zarz ąd Dróg w Pile oraz Zarząd Zieleni i Cmentarzy Komunalnych w
Pile omówił Prezydent Jerzy Wołoszyński.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje Rady ww.
projektu uchwały.
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Na pytaniaPrzewodniczącego Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta Tadeusza
Rzemykowskiego w sprawie przygotowania kadrowego jednostki iRadnej
Mirosławy Rutkowskiej-Krupka nt zadań, które pozostają w Wydziale Inwestycji i
Nadzoru odpowiedzi udzielił Prezydent Wołoszyński. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka
przedstawiła projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej
nieruchomości stanowiących własność Gminy Piła.

Projekt ww. uchwały przyjęty został przez Komisje Rady.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-14/

Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty
z tytułu przekształcenia prawa uŜytkowania wieczystego w prawo własności
nieruchomości zabudowanych na cele mieszkaniowe omówiła Naczelnik
Dobecka.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu ww. projektu uchwały z
zapisem w § 1 ”80%”.

Za przyj ęciem w § 1 bonifikaty w wysokości 80% opowiedzieli się wszyscy
radni.

Uchwała podjęta została jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik protokołu.
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Ad-15/

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic zreferowała Naczelnik Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka.

Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta Tadeusz Rzemykowski
poinformował, Ŝe projekt ww. uchwały przyj ęty został przez Komisję, ale
Komisja zwraca się z prośbą o wyjaśnienie nazwy ul. Pusta.

Podobne stanowisko zajęła Komisja Gospodarki Miejskiej o czym
poinformował jej Przewodniczący Radosław Ciemięga.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak poinformował, iŜ
Komisja projektu nie głosowała.

Radna Monika Kubiak zgłosiła wniosek o zmianę nazwy w § 2 pkt. 1 z ulicy
Pustej na ulicę Ksawerego Działyńskiego, Radna przedstawiła osobę Ksawerego
Działyńskiego.

Radny Jan Lus optował za pozostawieniem nazwy “ul. Pusta”.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak proponował
podział ulicy Deszczowej na 2 części i nadanie im oddzielnych nazw.

Prezydent Wołoszyński m.in. stwierdził:
– analizowaliśmy przebieg ul. Deszczowej pod względem numeracji i uwaŜamy,Ŝe

kolizji nie będzie;
– w sprawie ul. Pustej – poparłem tę nazwę i nadal uwaŜam, Ŝe powinna pozostać.

Za wnioskiem Radnej Moniki Kubiak, by zamiast ul. Pustej wprowadzić nazwę
“ul. Ksawerego Działyńskiego” głosowało 15 radnych, 6 radnych było
przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu – wniosek przyjęty został
większością głosów.
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Uchwała, z wcześniej przyj ętym wnioskiem, podjęta została większością głosów,
przy 1 głosie przeciwnym – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-16/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły, wraz z dostarczoną
radnym w dniu sesji autopoprawką, omówiła Skarbnik Miejski Danuta Drabik.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje ww.
projektu uchwały.

Radna Maria Miler zapytała:
– z jakiego tytułu następuje pozyskanie kwoty 500 tys.;
– czy zawarta w autopoprawce kwota 200 tys., przeznaczona na promocję miasta

poprzez sport kwalifikowany, jest zgodna z prawem.

Prezydent Zbigniew Kosmatkapoinformował,Ŝe kwota ta została zdjęta z dotacji i
przesunięta na promocję poniewaŜ kluby mają płacone za promocję miasta.

Skarbnik Miejski Danuta Drabik poinformowała,Ŝe jest to kwota z tytułu opłaty
za zarząd, uŜytkowanie i uŜytkowanie wieczyste nieruchomości, po
rozstrzygnięciach Kolegium część spraw zostało zakończonych, część decyzji
Prezydenta zostało utrzymanych w mocy i teśrodki mogą być wprowadzone do
budŜetu.

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka zapytała, czy z kwoty 200 tys.
przeznaczonych na promocję miasta poprzez sport skorzystał teŜ Klub Joker -
Prezydent Kosmatka potwierdził to.

Uchwała wraz z autopoprawką podjęta została większością głosów, przy 1 głosie
wstrzymującym się – uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-17/

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Piły
przedstawił Sekretarz Gminy Leszek Partyka.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej i Komisji Spraw Społecznych
poinformowali o wyraŜeniu przez Komisje pozytywnej opinii o powyŜszym
projekcie uchwały, Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta
stwierdził, Ŝe Komisja ww. projektu nie głosowała.

Radna Maria Miler, w imieniu Klubu Radnych PiS, m.in. stwierdziła:
– wynagrodzenie Prezydenta łączy się z absolutorium, podam argumenty dlaczego

się wstrzymamy, tu nie chodzi o pieniądze, chodzi o zasadę:
– brak działań zmierzających w kierunku zrównowaŜonego rozwoju gospodarczego

naszego miasta /preferencje – markety/;
– Pan Prezydent widzi potrzebę budowy obwodnic i słusznie jednak tak powaŜne

inwestycje nie mogą być realizowane wyłącznie ze środków gminnych,
zaniedbania w realizacji dróg gminnych, przez ostatnie 2 lata nie podpisanoŜadnej
umowy o dofinansowanie ześrodków zewnętrznych, zrezygnowano z
przyznanych juŜ środków na rozbudowę sieci kanalizacyjnej;

– niczym nie uzasadniona prywatyzacja MEC i w niedalekiej perspektywie MZK są
niecelowe, spowodują wzrost kosztów Ŝycia naszych mieszkańców;

– brak realizacji przyjętych zobowiązań przez gminę np.:
a/ utworzenie wykazu gruntów nieuzbrojonych do dnia 31.03.2008r. z aktualizacją
co kwartał – nie zrealizowano;
b/ opracowanie wieloletniego programu uzbrajania terenówgminy, termin
wykonania do 31.03. 2008r. z aktualizacją co kwartał – nie zrealizowano;
c/ zmiana terminów i kwot wielu wydatków majątkowych i inwestycyjnych.

Radny Włodzimierz Michalski m.in. stwierdził:
przedmiotem dyskusji jest uposaŜenie Prezydenta, uwagi Pani Miler są spóźnione,
absolutorium zostało udzielone i podnoszenie takich argumentów jest niestosowne.

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 4 radnych wstrzymało się od
głosu, uchwała podjęta została większością głosów –uchwała stanowi załącznik
do protokołu.
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Ad-18/

Informacja o wydanych w 2007 roku przez Prezydenta Miasta Piły decyzjach w
sprawie ustalenia jednorazowej opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości,
w związku z uchwaleniem planu miejscowego lub jego zmianą / zgodnie z art. 37
ust. 8 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennym/ przyjęta została bez uwag – informacja stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-19/

W punkcie “Interpelacje i zapytania” poruszono następujące sprawy:

Radna Dorota Sokołowska poprosiła o następujące informacje:
– działalności MłodzieŜowej Rady Miasta Piły;
– moŜliwości zamontowania na wjazdach do miasta tzw. tablic witających,

promujących Piłę  przez postać S. Staszica;
– zaawansowania prac dot. turnieju “Gwdacze-Głdacze”.

Radny Krzysztof Szewc ponownie poruszył sprawę braku oświetlenia na ul.
Śniadeckich i al. Powst. Wlkp. stwierdzając, Ŝe brak jasnego podziału kompetencji
nie moŜe odbywać się kosztem mieszkańców, który od 2 miesięcy nie mają
oświetlonego terenu. Ponadto Radny zapytał jakie zostały podjęte działania odnośnie
sprawy poruszonej na poprzedniej sesji przez mieszkankę ul. Witosa.

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka poruszyła następujące sprawy:
– wymiany płytek chodnikowych przy ul. Krasińskiego;
– remontu chodnika przy ul. Reja oraz uzupełnienie brakujących płytek;
– remontu jezdni ul. Mickiewicza w miejscu wjazdu w ul. Reja;
– wykonanie ok. 5m2 ciągu pieszego od ul. Słowackiego do ul. Orzeszkowej;
– remontu lub wymiany słupów oświetleniowych na ul. Motylewskiej.

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Bystrzycki poruszył sprawę dot.
trudności dowiezienia przez Policję obywatela ze szpitala do Izby wytrzeźwień
omawiając konkretny przypadek.

Radny Hubert Ciechanowski zapytał jakie prace są prowadzone na pilskich
kąpieliskach oraz stwierdził, Ŝe niektóre chodniki w mieście wyglądają
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nieestetycznie z powodu zarastającej trawy pomiędzy płytkami.
Radny Kazimierz Kosmatka, w imieniu mieszkańców ul.śeleńskiego zapytał, jak
to się stało, Ŝe skrzyŜowanie jest bez przejścia dla pieszych.

Radna Maria Miler zapytała, co z bonifikatami dot. wykupu mieszkań
komunalnych.

Odpowiedzi udzielali Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak,
Prezydenci Jerzy Wołoszyński i Paweł Dahlke, Komendant Policji Mirosław
Wegner i Dyrektor MOSiR Krzysztof Kijak.

Ad-20/

W sprawach róŜnych głos zabrali:

Przewodniczący Rady Osiedla Staszyce Marian Małecki poruszył następujące
sprawy:
– brak projektów uchwały w sprawie wynagrodzenia prezydentaw materiałach

przewodniczących rad i zarządów osiedli – odpowiedzi udzielił Przewodniczący
Rady Miasta Piły;

– brak odpowiedzi na pismo mieszkańców ul. Ludwisarskiej;
– złego stanu oświetlenia;
– nieestetycznego wyglądu chodnika, zarastającego trawami pomiędzy płytkami na

ul. Siemiradzkiego.

Prezes Klubu PTPS Farmutil Radosław Ciemięga, odpowiadając nam pytanie
Radnego Bystrzyckiego poinformował o przyszłości Klubu pilskich siatkarek.

Ad-21/

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł
Jarczak zamknął obrady XXIII sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                  Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                Paweł Jarczak
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